
Zpráva pro 22. Valnou hromadu  
Královéhradecké krajské organizace ČUS  

dne13. června 2022  
na TJ Slavia Hradec Králové 

 
Dobrý den,  
 
vítám vás na naší po roce na Valné hromadě 
Královéhradecké krajské organizace ČUS. 
 
 
Zpráva o činnosti krajské rady KH KO ČUS 
Královéhradecká krajská organizace ČUS sdružuje  
k 31. 12. 2021  
 ve 493 TJ, SK – 61.898 členů v 1.066 oddílech, 

z toho 25.553 členů je mládež do 18 let. Údaje 
vycházejí z Informačního systému ČUS, kde je 
možné ve veřejné části nalézt další informace o 
tělovýchovných jednotách a sportovních klubech, 
včetně rozdělení v oddílech 

 statistiky členů mají i jednotlivé krajské sportovní 
svazy – v KH KO ČUS je vedeno 26 sportovních 
svazů 

       - součástí sportovních soutěží, pořádaných krajskými  
       svazy jsou i kluby, nesdružené v české unii sportu,  
       děkujeme svazům za jejich práci s pořádáním těchto  
       soutěží  

 
 
 
 
 



 
Pár informací z činnosti krajské rady a porad statutárů – 
předsednictva krajské organizace.  
 
 
v září 2021 – krajská rada projednala činnost od 
posledního jednání v červnu, kdy proběhla volba 
místopředsedů, přes prázdniny se scházelo jen 
předsednictvo KH KO, byl proveden zápis statutárních 
zástupce a kontrolního orgánu do spolkového rejstříku, 
byl zpracován plán činnosti na nové volební období, 
podána informace, že finanční prostředky z Národní 
sportovní agentury budou vyšší, než bylo počítáno 
v rozpočtu, upravený rozpočet bude projednán a schválen 
na příští krajské radě. Krajským sportovním svazům byla 
předána informace o možném čerpání příspěvku na 
vyhlášení sportovce roku ve svazu  
 
v říjnu 2021 – krajská rada projednávala informace 
z České unie sportu, Krajského úřadu Královéhradeckého 
kraje a o činnosti krajských sportovních svazů,  
krajská rada projednávala hlavně úpravu vyrovnaného 
rozpočtu, který byl sestaven ze tří částí – dotace 
Královéhradeckého kraje, dotace z Národní sportovní 
agentury a čerpání vlastních zdrojů, projednali jsme 
vyúčtování dotací a příspěvků pro krajskou organizaci, 
Sportovce desetiletí KH kraje, a aktuální situaci 
v dotačních programech Národní sportovní agentury – 
vyhlášený program MŮJ KLUB 2022. Seznámili jsme se 
s přípravou semináře pro Okresní sdružení ČUS ve 
spolupráci s Pardubickým krajem, s přípravou porady 



krajských sportovních svazů a následně s přípravou 
aktualizace smluv s krajskými sportovními svazy. 
 
po zrušeném výjezdním zasedání v prosinci 2021 jsme se 
sešli v březnu 2022 – krajská rada projednávala informace 
z České unie sportu, Krajského úřadu Královéhradeckého 
kraje, i o činnosti krajských sportovních svazů,  
zhodnotila plnění rozpočtu 2021, vyúčtování finančních 
prostředků z NSA a KHK, přípravu přehledu o 
hospodaření Krajské organizace ČUS na další krajskou 
radu a přípravu rozpočtu Krajské organizace ČUS, který 
ovlivní nárůst záloh na energie a nájemné za prostory 
Královéhradecké krajské organizace ČUS. 
Krajská rada se seznámila s informacemi o uskutečněném 
školení pro Okresní sdružení ČUS, o poradě krajských 
sportovních svazů a uzavřených smlouvách s krajskými 
sportovními svazy, o semináři na téma webové stránky a 
e-maily v rámci krajské organizace. Probíhá pravidelné 
on-line setkávání s okresy. Připravuje se letní ODM 
v Olomouckém kraji a hlavně zimní ODM 2023 
v Královéhradeckém kraji. 
Krajská rada byla informována o probíhajících valných 
hromadách na okresech, o Sportovci kraje za rok 2021, 
který se koná 20. září 2022 v KC Aldis, dále se uskuteční 
slavnostní akce ke 30 letům činnosti České asociace 
sportu pro všechny. V návaznosti na vzájemnou podporu 
byl schválen mimořádný příspěvek z vlastních zdrojů – 
dar akce „Zachraňme halu Slavia HK“ 
 
v dubnu 2022 – předsednictvo projednávalo hlavně 
přípravu valné hromady, přípravu materiálů, a přípravu 
Krajské rady KHK KO ČUS 



v dubnu 2022 se uskutečnilo i jednání Krajské rady 
Královéhradecké krajské organizace.  
Krajská rada zhodnotila činnost od poslední valné 
hromady, projednala přípravu letošní valné hromady, 
projednala předložené čerpání rozpočtu za rok 2021 a 
přípravu rozpočtu. Rozpočet bude předložen a schválen 
na dnešní Valné hromadě. 
Součástí rozpočtu je opět příspěvek na sportovce ve 
svazech. 
 
- poslední schůzka předsednictva proběhla minulý týden a 
věnovala se hlavně přípravě této valné hromady a 
poslední přípravě materiálů na valnou hromadu 
 
Kontrolu účetnictví za rok 2021 na Královéhradecké 
krajské organizace ČUS provedla Revizní komise KH KO 
– Zpráva revizní komise bude samostatným bodem 
programu dnešní valné hromady. 
 
Součástí činnosti KH KO ČUS je i pořádání porad 
krajských sportovních svazů – poslední proběhla 15. 
listopadu 2021, další komunikace je vedena písemně, 
telefonicky nebo individuálními schůzkami. 
 
Krajská organizace ČUS spolupracuje se sportovními 
svazy a s KÚ v rámci dotační politiky i při podávání 
dotačních žádostí a následného vyúčtování jednotlivých 
projektů – týká se hlavně sportovních svazů bez právní 
subjektivity. 
Celoročně mají především krajské sportovní svazy 
možnost využívat na Krajské organizaci ČUS zasedací 



místnost, která je vybavená PC, kopírkou, 
dataprojektorem, scannerem, a wifi připojením. 
 
Úkoly vyplývající z usnesení Valné hromady v roce 2021 
Krajská rada projednala a splnila. 
 
Rád bych se zastavil u některých problémů celého 
sportovního prostředí: 
 
- nacházíme se v nelehkém prostředí pro sport, po období 
ovlivněném COVIDem nás postihlo období energetické 
náročnosti – zvyšování záloh, a konečných cen energií, 
kdy dramaticky narostly náklady, a zamotaly tak hlavu 
mnoha předsedům a výborům tělovýchovných jednot a 
sportovních klubů. 
 
A zasáhly je o to víc, že Národní sportovní agentura 
Program určený na provoz a údržbu hřišť a sportovních 
zařízení, na úhradu provozních nákladů venkovních i 
krytých hřišť, šaten a zázemí sportovišť ve vlastnictví 
klubů a jednot, často však i velkých sportovních 
komplexů, včetně sportovních hal a stadionů, zatím na rok 
2022 nevypsala.  
 
 
 
Běží Program MŮJ KLUB – Organizace sportu v TJ, SK. 
Dotace z tohoto programu jsou vypláceny přímo 
sportovním klubům a tělovýchovným jednotám.  
Bohužel je aktuálně ke dni 6. 6. 2022 vydáno jen 2203 
Rozhodnutí o přidělení dotace, vzhledem k tomu, že 



agentura podniká kroky ke zvýšení počtu projektových 
manažerů, kteří provádějí administraci žádostí. 
 
Informace ze sportovního dění pravidelně přináší 
elektronická verze Zpravodaje České unie sportu. 
 
 
Financování sportu by mělo být výrazněji řešeno 
v obcích, ale i v rozpočtech Krajů. Ale i když se výbor 
pro sport a volnočasové aktivity (ve kterém má ČUS 
poměrně dobré zastoupení) snaží o navýšení financí pro 
sport, zatím se nepodařilo rozpočet výrazněji navýšit.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Děkuji za pozornost ! 
 


